
1 

 

 
 

in de roos 
         Jaargang 10              

                             Maart 2024 
 

Reacties kunnen naar johanne.pvda@ziggo.nl 

 

Inhoud 
Donatie aan de afdeling 

door Lucia Bakker secretaris bestuur 

Geef uw mening en /of commentaar                   

door aan Johanne Hendriks 

Volgt u ons? 

door de redactie  

Vooraankondiging                                        

Jaarvergadering PvdA afdeling Bergen 

door Lucia Bakker secretaris bestuur 

Paard van Troje  

door Simon van Geldorp 

Broeinest van Socialen 

door Jaap Terpstra 

Gezondheid jongvolwassenen in gemeente 

Bergen toont positieve trend 

uit Gemeentenieuws 

Langer verblijf amv’s bij Broekakkers  

uit Gemeentenieuws 

Onderwerpen voor u in de politiek? 

uit de politieke agenda 

 
 

                           
 

 

Donatie aan de afdeling 
door Lucia Bakker bestuur 

Wilt u onze afdeling Bergen steunen met 

een extra geldelijke bijdrage? 

Heel fijn en welkom, bijvoorbeeld voor  

extra activiteiten als koffieochtenden   

en themabijeenkomsten. Dank daarvoor! 

 

 

 

Onze bankrekening 

NL17 Rabo 0315979674 

t/n van afdeling Bergen NH PvdA 

 

Geef uw mening en/of commentaar                      
door aan Johanne Hendriks  

Kijk voor meer informatie ook op 

www.raadbergen-nh.nl 

Bent u geen lid van de PvdA en  

leest u deze nieuwsbrief toch 

 

                      
 

Vooraankondiging                                        

Jaarvergadering PvdA afdeling Bergen. 

Komt u ook?                                               
door Lucia Bakker secretaris bestuur  

De jaarvergadering vindt plaats op 

zaterdagochtend 13 april as.                              

Inloop vanaf 10.00 uur, start bijeenkomst                     

10.30 uur, uiterlijk tot 12.30/-13.00 uur. 

De Blinkerd, Heereweg 150, Schoorl.   

De vaste agenda op de jaarvergadering zijn 

jaarverslag, het secretarieel verslag van 2023 

en het resultaat van de kascommissie. 

De fractievoorzitter zal een terugblik geven                         

op de afgelopen raadsperiode en over de meest 

belangrijke onderwerpen die in de Raad zijn 

behandeld.                                                                                 

Na de pauze staat Europa en de positie van de 

PvdA op de agenda. 

Wij ontmoeten u graag! 

 

Paard van Troje  
door Simon van Geldorp 

Eigenlijk had ik er niet over willen schrijven,              

dat gebeuren daar in Den Haag of wat er niet 

gebeurt, maar ik kan bijna niet anders. Het is  
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net als met die kop van Trump, ik kan die kop     

van Wilders niet meer zien, maar toch moet ik      

er van de media telkens naar kijken. Er zijn 

natuurlijk meer koppen van politici die mij een  

ongemakkelijk gevoel geven. Een gevoel van:  

‘zijn die mensen er nou voor mij of voor zichzelf’ 

en ‘kan ik die mensen wel vertrouwen’ of ‘zijn  

zij nou zo dom of ben ik dat’ en nog erger ‘ik 

word compleet belazerd’.. 

Nee, ik had er niet over willen schrijven, maar            

ik kan bijna niet anders. Er gebeuren nu dingen 

die niet door de beugel kunnen, zoals Nederland 

tegen het klimaat of Nederland voor vergif 

spuiten. En zo zijn er nog meer zaken en komen 

er nog veel meer aan.  

Dat is allemaal het gevolg van het feit dat de 

VVD met Dilan Yeşilgöz voorop de PVV     

salonfähig hebben gemaakt en als paard van 

Troje hebben binnengehaald en daar nu zelf                    

de wrange vruchten van plukt.  

Waar ik voorspelde dat Dilan Yeşilgöz, om haar 

huid zo duur mogelijk te verkopen, het 

premierschap zou claimen, heb ik het mis               

gehad. Ook zij moet de kamer in als 

fractievoorzitter. Dat heb je als je de 

tegenstander verkeerd beoordeelt, net zoals 

destijds het CDA deed met de gedoogsteun                

van de PVV. Dat Wilders geen premier zou 

kunnen worden heb in gelukkig wel voorspeld,        

net zoals ik voorzag dat ie dan jankie-jankie                  

zou gaan spelen. Toch lief van hem dat ie zijn 

eigen positie onderschikt maakte aan het                   

belang van het land en zijn kiezers, ook al was 

dat volgens hem althans - staatrechtelijk 

onjuist. Dus nu ook het premierschap de ijskast 

in. Maar ook al kan Wilders niet de voor hem 

onmogelijke taak van Verbinder des Vaderlands 

op zich nemen, hij kan zich wel als 

fractievoorzitter in de 2e kamer nu lekker 

opstellen als de leuke, snedige en kritische 

populist.  Met de formatie schiet het niet 

geweldig op. Hoewel ik het zelf niet vreemd 

vond dat Wilders de informateur zocht bij de            

 

 

 

PvdA, waren er mensen in mijn omgeving die 

deelname van de PvdA’ers onjuist vonden 

(terzijde kun je je afvragen in hoeverre Plasterk 

nog bij ons thuis hoort). Het lag voor de hand 

dat de PVV bij het ontbreken van een goed 

geschoold kader te rade ging bij iemand van een 

partij buiten de drie andere partijen, want je 

zou wel gek zijn om iemand daarvan te 

vertrouwen. Ook nu weer twee informateurs uit 

andere partijen. 

Nee, het onderlinge vertrouwen is niet goed, 

maar volgens sommigen is het streven naar 

samenwerking hecht, waarschijnlijk omdat naar 

hun mening linksom nog erger is. En daar zit nou 

mijn grootste probleem. Sluipenderwijs worden 

de waarden waar de PvdA voor staat uitgehold 

en tot mijn grote verontrusting zie je dat de 

vier onderhandelende partijen elkaar niet willen 

afvallen in besluitvormingsprocessen en de BV 

Nederland nu al aan het draaien is.  

Het Nederlandse volk wordt als kikkers 

opgewarmd totdat het te laat is om uit de pan  

te springen.  

Misschien moeten we nu al de barricades op.              

We kunnen ook wachten tot er een nieuwe 

regering is gevormd en zien hoe Wilders, die 

jarenlang gemakkelijk kritiek kon geven en 

ongestraft tegen schenen heeft kunnen 

schoppen omdat ie geen regerings-

verantwoordelijkheid droeg - zelfs niet in de 

gedoogconstructie, waarbij hij wegliep toen 

verantwoordelijkheid van hem werd gevraagd - 

nu de last van de verantwoordelijkheid voor 

adequate en noodzakelijke maatregelen op zijn 

schouders gaat krijgen. Dit in een tijd dat er 

wellicht flink bezuinigd moet gaan worden op  

de overheidsfinanciën. De PvdA en veel van  

haar kiezers weten nog heel goed hoe dat onder 

Rutte II was en hoe desastreus dat is afgelopen 

met als gevolg dat veel van haar kiezers PVV  

zijn gaan stemmen. Het lijkt me heerlijk voor 

GL-PvdA om steeds steviger oppositie te gaan 

voeren en constant de beoogde en nieuwe  
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coalitie eraan te kunnen herinneren wat zij de 

kiezers beloofd hebben en niet uitvoeren.  

Vooralsnog vraag ik me verontrust af of de 

IJskast van Wilders niet de moderne metafoor 

van het Paard van Troje is.  

 

Broeinest van Socialen 
door Jaap Terpstra 

Enige tijd geleden, herlas ik, vlak na de 

verkiezingen in november 2023, het boek van 

Gerard van Westerloo : Niet spreken met de 

bestuurder. (2003) Een daarin opgevoerde 

Amsterdamse trambestuurder van lijn 16 spoog 

zijn gal over de mensen die alles beter wisten, 

die jou de cursus 'omgang met de passagier' 

gaven, op kantoor de roosters verbeterden, op 

de TV het hoogste woord voerden en de kranten 

vol schreven, de Gemeenteraad bevolkten: ze 

wisten alles precies, dus ze hoefden niet meer te 

luisteren, hooguit naar elkaar. 

 

Hij muntte de benaming ‘De Socialen' voor die 

categorie betweters. De PvdA was een broeinest 

van Socialen die evenzeer aanwezig waren bij                  

de VVD, aldus de trambestuurder in 1984. 

Voorheen regelden de trambestuurders hun 

zaakjes zelf. 

 

De Socialen konden praten, dat moest je ze 

nageven, je kon lullen wat je wilde, ze wisten                  

het toch beter. Ze wisten precies hoe 

verdraagzaam je moest zijn. De Centrumpartij 

van Janmaat werd in die tijd verketterd door 

‘De Socialen’. De trambestuurder verzuchtte: 

moest hij dan maar voor de Centrumpartij 

kiezen? Immers de PvdA zat vol met Socialen      

die niet kozen voor de arbeiders, net als de 

Bazenclub VVD. Hij was geen baas, maar knecht 

en godsdienstig was hij ook niet, hij mocht 

barsten dat hij het wist (ontleend aan Gerard 

van Westerloo). 

 

 

 

 

 

Van Melkert naar Fortuin 

Een sprong naar het jaar 1990. In een ander   

deel van het boek onderzoekt Gerard van 

Westerloo de gemeenteraad van Arnhem onder 

de noemer het gesloten circuit. In dit 

groepsportret blijkt het gemiddeld inkomen van 

de raadsleden - 99.174 gulden per jaar- drie 

keer hoger dan het gemiddelde inkomen van de 

inwoners van Arnhem per jaar. De raadsleden 

wonen bijna allen in dezelfde buurt. Voor 

onderling overleg hoefden ze geen regenjas aan 

te trekken. De politieke deelname is dus het 

voorrecht van de hogere inkomens via de 

raadszaal en hun woningen. 

 

Najaar 2000, de PvdA zat met 45 zetels in de 

Tweede Kamer. Ad Melkert regeerde de fractie 

met zachte doch onverbiddelijke hand. Alle 

bestaande creativiteit onder de fractieleden 

werd uiteindelijk gedresseerd tot haalbaarheid 

binnen de coalitie. Afwijken was 'not done'.  

Daar gaat de bevlogenheid van de fractieleden, 

geperst in de coalitie mal. 

In 2002 ging de PvdA van 45 zetels terug naar 

iets meer dan de helft: 23 stuks. De lijst van Pim 

Fortuin (LPF) sprong daar succesvol in en vulde 

het gat met 26 zetels . Was de PvdA nog steeds 

de partij van de Socialen, luisterden we nog 

steeds niet naar de noden van het 'gewone volk'? 

 

Treedt uit de schaduw 

Deze vraag herhaalde zich steeds: de combinatie 

Rutte-Samson bracht een bijna finale afrekening 

van de PvdA. Onze partij bleef achter met 9 van 

de 38 zetels. Hadden we weer niet geluisterd 

naar de noden van het 'gewone volk'? 

Maart 2024, de verkiezingen zijn achter de rug. 

De PVV is uitgegroeid tot de grootste van de 

voorheen kleine partijen met ruime voorsprong 

op het verloofde stel PvdA-GroenLinks. Hebben 

we nu weer niet geluisterd naar ‘de noden van 

het volk’. We worden weggezet als 'elitair links' 

dat neerkijkt op het gewone volk. 
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Die beeldvorming klopt voor geen hout.  

Ik keer het nu om. We hebben geluisterd naar 

de noden van het land en de ‘noden van het               

volk’.  

Ons verkiezingsprogramma was sociaal, 

duurzaam en verantwoord internationaal; onze 

opstelling binnen de bestaande verhoudingen 

evenzeer. 

De noden van het volk zullen de ‘linkse elite’ 

moeten sturen. We moeten de straat op, felle 

debatten voeren, de mensen duidelijk maken                  

dat de keuze voor extreem rechts heilloos is, 

het grote goed van de democratische 

rechtsstaat aantast, ondanks de volle ijskast     

van Geert Wilders, en zeker de noden van het 

volk niet oplost. Maak extreem rechts niet 

salonfähig. Creëer een links schaduwkabinet                

met de bijbehorende aandachtsvelden. Treedt 

uit de schaduw, we hebben meer te bieden.                 

Voer actie en blijf geen toeschouwer. Wees                   

nu een Broeinest van Socialen in positieve zin. 

 

Gezondheid jongvolwassenen in 

gemeente Bergen toont positieve trend 
uit Gemeentenieuws 

Uit onderzoek van GGD Hollands Noorden blijkt 

dat de psychische en sociale gezondheid van 

jongvolwassenen in de gemeente Bergen een 

positieve trend vertoont. Ten opzichte van   

2022 ervaren ze minder stress, voelen ze zich 

gelukkiger, sporten ze vaker en gebruiken ze 

beduidend minder hard- en softdrugs. 

De gemeente Bergen draagt mede 

verantwoordelijkheid voor de mentale en  

fysieke gezondheid van jongeren. Naast het 

aanbieden van jeugdzorgvoorzieningen, zoals 

jongerenwerk en crisisdiensten, is er in 2023 

gestart met jongerenwerk op scholen.  

Er wordt extra nadruk gelegd op het belang  

van sport en bewegen, en er zijn jeugdteams 

ingezet op scholen om jongeren met complexere 

problemen te ondersteunen. 

Het volledige rapport van GGD Hollands  

 

 

 

Noorden is te lezen via de gezondheidsatlas.                               

Als u zoekt op: Gezondheidsmonitor  

Jongvolwassenen ziet u de resultaten voor de 

gemeente Bergen verschijnen. 

 

Langer verblijf amv’s bij Broekakkers  
uit Gemeentenieuws 

Sinds oktober 2023 vangt het Centraal Orgaan 

opvang Asielzoekers (COA) ongeveer dertig 

alleenstaande minderjarige vreemdelingen 

(amv’s) op bij groepsaccommodatie Broekakkers 

in Egmond-Binnen. Het idee was dat deze groep 

in februari 2024 zou verhuizen naar Klein 

Zwitserland in Schoorl. Dit duurt echter langer 

dan verwacht.  

De gemeente Bergen heeft daarom in 

samenspraak met het COA besloten om de amv’s 

langer in Broekakkers te laten verblijven. De  

verwachting is nu dat voor de zomer meer 

duidelijkheid komt over de huisvesting in Klein  

Zwitserland. Op 4 december 2023 heeft het 

college de inwoners van Egmond-Binnen al tijdens 

een bijeenkomst en per brief geïnformeerd dat  

de amv’s langer dan verwacht in Broekakkers 

zouden blijven. 

 

Omgevingsvergunning Broekakkers 

Het college heeft op 1 maart 2024 de vergunning 

voor het planologisch mogelijk maken van het 

tijdelijk gebruiken van Broekakkers als 

opvanglocatie voor asielzoekers met 

terugwerkende kracht verleend. De reden 

hiervoor is, is dat het in eerste instantie niet 

nodig leek om voor de beperkte duur van de 

opvang van asielzoekers een vergunning aan te  

vragen. Nu de amv’s langer blijven dan verwacht, 

is dit wel nodig.  

 

Huisvesting Klein Zwitserland  

Op dit moment zijn de eigenaar van Klein 

Zwitserland en het COA nog in overleg met 

elkaar om te kijken welke scenario’s met 

betrekking tot huisvesting het beste uitgevoerd  
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kunnen worden. Hiervoor hebben beide partijen 

meer tijd nodig dan verwacht.  

 

Informatiebijeenkomst toekomst Broekakkers 

Zodra er meer bekend is, wordt u geïnformeerd 

via de website van de gemeente en de 

gemeentekrant. Voor de zomervakantie  

organiseert de gemeente nog een bijeenkomst 

met de inwoners om met hen te spreken over de 

toekomstplannen voor groepsaccommodatie 

Broekakkers. Naar verwachting is er dan ook 

meer duidelijkheid over de toekomst van Klein 

Zwitserland in Schoorl als opvanglocatie. 

 

                       
 

  

Onderwerpen voor u in de politiek? 

uit de politieke agenda. 

 

Weet u dat u kunt meekijken en luisteren  

op www.raadbergen-nh.nl? 

Op 11 april in een Algemene Raadscommissie  

o.a. een discussie over armoede in  

de gemeente Bergen en wat de PvdA hier  

aan wil doen.  

Op 25 april een aantal onderwerpen die te  

maken hebben met de ruimtelijke ordening,  

op deze agenda een aantal bestemmingsplannen.  

 

Hebt u hierover vragen stel deze dan aan het 

secretariaat van de afdeling Bergen 

johanne.pvda@ziggo.nl  

U krijgt meteen antwoord.  
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